
BERICHTEN EN VARIA 

HET IVOREN KRUIS 

Wij ontvingen van „Het Ivoren Kruis', de Nederlandse vereniging voor Mond- 
en Tandhygiëne wederom opgave van de verrichtingen gedurende het afgelopen 
jaar op het Kleuter-consultatiebureau van het „Groene Kruis" te Wassenaar. 

Niet alleen controle en bevordering van een goede gezondheid van de kleuters die 
dit bureau bezoeken, wordt hier beoogd, maar ook systematische prophylaxe tegen 
caries van het melkgebit is hier sedert enkele jaren ingevoerd. 

Van alle kleuters van 1% tot 6 jaar wordt het melkgebit regelmatig geinspec-
teerd, gecontroleerd, en zo nodig kleine caviteiten gevuld, zodat het tandbederf zo 
vroeg mogelijk wordt ontdekt en tegengegaan. 

Ook wordt van afwijkingen in de toestand van de kleutermond of van het melk-
gebit zo vroeg mogelijk goede nota genomen. Adviezen worden, gegeven en mid-
delen worden beraamd om afwijkingen te stuiten en erger te voorkomen. 

Aan de hand van ingesloten statistische cijfers blijkt dat van" 270 (177) *) 
kleuters, die in 1947 voor onderzoek kwamen, 158 (125) een gaaf gebit hadden; 

. bij 112 (52) was behandeling nodig. 
Van 276 kleuters, in totaal ingeschreven op 1 Januari 1946 gingen er 50 naar 

de grote school, zodat van de resterende 221 er maar 81 (55) terug kwamen; dat 
is ± een derde,  

Bij 112 (52) kleuters zijn gemaakt 227 (134) vullingen. 
Gedurende het afgelopen jaar zijn slechts 3 (4) zenuwbehandelingen nodig ge-

weest, voorwaar een verheugend feit. 
Maar dat toch nog 58 niet behandelde carieuze molaartjes op de kaarten voor-

kwamen wijst er op, dat de ouders niet voldoende doordrongen zijn van het feit, 
dat vroegtijdige behandeling een vereiste is om kiespijn te voorkomen. 

Meerdere moeders houden zich niet aan de afspraak om alle kleine gaatjes in 
het melkgebit te laten vullen. Zij blijven zonder opgaaf van redenen weg. 

Andere moeders komen niet regelmatig ieder half jaar terug voor inspectie, Bij 
hoeveel van die 58 carieuze kiesjes zal het tandbederf zo diep zijn ingevreten, dat 
kiespijn spoedig volgt? 

In vele gevallen is bij de prophylaxe van het melkgebit ook behandeling met 
medicamenten onontbeerlijk: niet alleen wordt uitbreiding van oppervlakkige caries 
voorkomen, maar ook de toestand van het slijmvlies van de mondholte en het tand-
vlees wordt gunstig beïnvloed door de zouten, waarmede het tandbeen is geimpreg-
neerd, en die langere tijd bacterie-werend werken. 

Het zuigen op duim en vingers komt nog altijd veel voor. Bij een derde van het 
aantal kleuters 90 (83) zijn doordeze slechte gewoonte al ernstige afwijkingen in 
de stand van het melkgebit te constateren. De moèders worden zoveel mogelijk 
gewezen op de fatale gevolgen, en de middelen aan de hand gedaan, om het duim-
zuigen af te leren. Bij een meisje van 3% jaar was de afwijking reeds zo ernstig, 
dat tot regulatie is overgegaan. Of bij behandeling van dit jonge kind op succes 
gerekend kan worden, is lang niet zeker. Maar een poging moet gedaan worden 

*) Tussen haakjes zijn de cijfers van 1946. 
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on- dit meiske behoorlijk bijt- en kauwvermogen te, geven en vooral te zorgen, dat 
het kind duidelijk kan leren spreken en een zo goed mogelijk uiterlijk krijgt. 

Over het algemeen laten de kleuters zich gewillig en rustig helpen, wat niet weg 
neemt, dat sommige bizonder nerveuze of verwende of ondeugende kinderen ons, 
maar ook zichzelf nog wel eens onaangename en moeilijke momenten bezorgen. 
Slechts één jongetje moest als onhandelbaar worden weggestuurd. 

In April 1947 zijn in Deyleroord 76 kleuters aangeschreven voor onderzoek, daar-
van zijn slechts 45 verschenen, waarvan 15 zijn terugbesteld om in het wijkgebouw 
aan de Heerenweg de nodige vullingen in de melkkiesjes te laten maken. Hieraan 
hebben slechts 9 moeders gevolg gegeven. 

In October 1947 zijn in Deyleroord voor halfjaarlijkse inspectie 49 kleuters onder-
zocht en 11 terugbesteld, waarvan 8' zijn verschenen. 

Gedurende het afgelopen jaar zijn de spreekuren iedere Vrijdagmiddag van 2 tot 
4 uur om de 14 dagen gehouden. Een spreekuur_ 1 maal per week zou zeer ge-
wenst .zijn. 

VER. „TIJDSCHRIFT VAN TANDHEELKUNDE" 

JAARVERGADERING VAN HET ALGEMEEN BESTUUR 

Onder leiding van de voorzitter, de heer J. J. B a c k e r Di rk s, hield het Alge-
meen Bestuur zijn jaarvergadering. Uit het jaarverslag van de secretaris bleek dat de 
gang van zaken in 1947, gezien de omstandigheden, niet onbevredigend was. Wel 
moest worden geconstateerd, dat het aantal medewerkers, die het weer op oud peil 
gebracht aantal buitenlandse tijdschriften refereren, nog niet voldoende was. Ge-
tracht zal worden hierin zo spoedig mogelijk te voorzien. Medegedeeld kon worden 
dat de voorbereidingen voor de uitgave van een totale index vanaf 1894, waartoe 
bij het gouden jubileum was besloten, behoorlijke vorderingen maken. Gememoreerd 
werd het geslaagde feest ter gelegenheid van het gouden jubileum. Als demonstratie 
van de belangstelling kon worden vermeld, dat zelfs uit Zuid-Limburg een delega-
tie der betr. Maatschappij-afdeling haar gelukwensen kwam aanbieden. De beide 
jubilarissen-redacteuren Buisman en Margadant zegden dank voor de hun als 
present aangeboden portretten. 

Na goedkeuring der jaarstukken en décharge van de penningmeester op voorstel 
van de verificatie-commissie ontspon zich nog een levendig debat- over 'de verschil-
lende technische moeilijkheden, die de opvoering van het peil van het Tijdschrift 
belemmeren. Over de belangstelling kon men overigens, blijkens de voortdurende 
groei van de abonnementen-lijst tevreden zijn. De uitgeefster, de fa. Tholen, van-
wie het gouden jubileum in Januari j.l. werd gememoreerd, werd dank en hulde 
gebracht voor haar exploitatie, die tot grote tevredenheid functionneert, 

FEDERATION DENTAIRE 

De eerstvolgende vergadering van de F.D. 
3 t/m 7 Augustus 1948. 

Het voorlopige programma luidt als volgt: 

INTERNATIONALE 

I. zal gehouden worden in Dublin van 

Maandag 2 Augustus 

Dinsdag 3 Augustus 

Woensdag 4 Augustus 

en 
Donderdag 5 Augustus 

20.00 

voormiddags 
namiddags 

20.00 

Onofficiële ontvangst, door het 
Bureau der F.D.I. 

Vergadering van het Bureau. 
Officiële opening van de Jaarlijkse 

vergadering. 
Diner georganiseerd door de Irish 

Dental Association. 

Vergadering van de Commissies. 
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Vrijdag 6 Augustus 	voormiddags -- Vergadering van het Bureau, ge- 
volgd door de vergadering van de 
Executive Council 

namiddags 	--- Wetenschappelijke bijeenkomst. 
Zaterdag 7 Augustus 	voormiddags -- Vergadering van de Executive 

en zo nodig 	namiddags 	Council 
20.00 	 F.D.I. Banket. 

Voor wat betreft de wetenschappelijke bijeenkomst is nog geen dag vastgesteld, 
doch meer bijzonderheden hieromtrent zullen bekend gemaakt worden in de defini-
tieve agenda. 

Daar er verwacht wordt, dat er juist in begin Augustus veel naar Engeland en 
Ierland zal worden gereisd, heeft het Ierse Comité een aantal kamers in verschil- 
lende hotels gereserveerd. Daarom is het gewenst, dat gedelegeerden en leden, die de 
vergadering denken bij te wonen, dit doen weten aan het Bureau van de Secretaris- 
Generaal, 35, rue Souveraine, Brussel en aan de Secretaris van de „Irish Dental 
Association", D. Gallivan, Esq., B.D.S., 32, North Frederick Street, Dublin en 
aan de Secretaris van het Nationaal Comité Holland, collega Stork te Aerdenhout. 

Binnenkort zullen bij rondschrijving nadere bijzonderheden bekend gemaakt worden 
omtrent de reis naar en het verblijf in Ierland. Desalniettemin wordt een ieder, die 
het voornemen heeft naar Ierland te gaan, geraden, thans reeds daarvoor de nodige 
maatregelen te nemen. 

De vergadering in Dublin zal voor wat betreft de reorganisatie der F.D.I. een 
zeer belangrijke en beslissende strekking hebben. De resultaten van de vergadering 
in Boston waren beperkt tot een serie besluiten, die de officiële reorganisatie mogelijk 
maakte, in de eerste plaats wat betreft de wettelijke positie, door de F.D.I. een 
lichaam met rechtspersoonlijkheid te maken en ten tweede wat betreft de benoeming 
van de Voorzitters der diverse Commissies. Daarom zullen tijdens de vergadering 
te Dublin de Commissie officieel opnieuw ingesteld worden en zal er beslist moeten 
worden over de nauwkeurige samenstelling van hun programma, waarbij de achter-
liggende periode als voorbereiding zal worden beschouwd. 

Verder zullen er belangrijke beslissingen genomen worden over de financiën 
der F.D.I. 

Spoedig na Pasen zal het „Bulletin" uitkomen, dat alle nadere bijzonderheden 
omtrent de financiële aangelegenheden zal bevatten. 

Ten slotte kan nog worden medegedeeld, dat in de week voorafgaande aan de o 
F.D.I.-vergadering, de American Dental Society of Europe in Londen zal vergaderen, 

Twee weken daarvoor vergadert eveneens in Londen de „European Orthodontic 
Society". 

PERSONALIA 

Bevorderd tot tandarts: 
Mevr, C. J. M a n t e l--v. d. V e g t. 
G. J. Hoeffelman. 
G. J. B. Sakkers. 
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